
 

 

 

Folketingets Sundheds- og Ældreudvalg har den 20. januar 2021 stillet følgende 

spørgsmål nr. 643 (Alm. del) til sundheds- og ældreministeren, som hermed besvares 

foreløbigt af sundhedsministeren.  Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Karina Adsbøl 

(DF). 

 

Spørgsmål nr. 643:  

”Ministeren bedes redegøre for, hvorfor ministeren ikke som lovet på pressemødet 

29/12-20 har sikret, at der kommer gang i brugen af hurtigtest af personale på pleje-

hjemfor at beskytte de særligt udsatte beboere på plejehjem samt redegøre for, hvor 

i landet man systematisk anvender hurtigtest til at sikre, at personalet ikke uvidende 

bringer smitte ind på plejehjemmene, jf. artiklen fra dr.dk 19/1-Ϯϭ: ”Hvor ďliver de 
af? Nu er det tre uger siden, HeuniĐke lovede lyntest til plejeĐentrene”?” 

 

Svar: 

Sundhedsministeriet besvarer spørgsmålet foreløbigt, da det ikke har været muligt at 

indhente bidrag om omfanget af antigentest af personalet på landets plejehjem in-

den svarfristen. Jeg forventer at besvare spørgsmålet endeligt primo marts.  
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